
 

Åby-Åbyhøj Fællesråd – Bestyrelsesmøde d.10 April 2024 

Deltagere: Poul – Kasper – John – Lars – Bo – Leif - Jesper 

Afbud: Johnny – Giovanna 

 
Punkt 1:Godkendelse af seneste referat 
Johnny hel stoppet i Fællesrådet – Kasper Okkels (grundejerforeningen) (Suppleant) (Update 
hjemmesiden) 
Johnny forbliver på vores liste.  
Urbahn – flyttet til næste møde 
Folkehusene – punkt 5 
 
Punkt 2: Vigtigt nyt fra Åbyhøj 
https://medborgerskaberne.dk/ (Hvad er dette præcis – noget vi skal havde fokus på i Fællesrådet 
?) 
Blomster handleren på Åbyhøj Torv er lukket 
 
Punkt 3:Torvemarked hver lørdag 9-13 
- opstart 6/4 
- arbejdsgruppe 
- økonomi 
Kasper var tovholder på første torvemarkedet i det nye år. Go musik, godt vejr, 8 stadepladser, 
brutto gruppe (8-10 stk), mangler koder fra Aarhus Kommune til strøm osv, faste skilte mangler 
også endnu. Markedsføring: folder oplæg sendes til Åby Bib venner, John og til El-værket. PDF fil. 
Økonomi: Fællesrådet betaler for strøm indtil permanent skiltning og strøm. Der søges penge i 
fonde til opgradering af torvet fx nye bænke osv 
Punkt til næste møde: Mulighed for at øge fællesrådet tilskud til torvemarkedet ? 
 
Punkt 4: BRT på Ringvejen 
Bo og Kasper var på vandring – som et led i tidligere borger inddragelse – på Åbyhøjs del af 
ringvejen med borger inddrager, hvor linje føringen/ekspropriering etc.blev diskuteret. Input til 
processen, hvor fx udvidelse mod vest (ændring af vold til hegn) i stedet for udvidelse mod øst. 
Processen følges tæt. 
 
Punkt 5 – Folkehuset/Caféen – Kingosvej 
Fællesrådet har sendt indsigelse til kommunen mod planerne om nedlæggelse med blandt andet 
argument om, at faciliteerne bruges massivt. On-going diskussioner om mulighederne for videre 
drift besværliggøres af, at madpriser er 20% højere på Kingosvej end på Møllesstien. Processen 
følges tæt med ønske om foretræde.  
 
Punkt 6: Medlemmer: 
Status: beslutning om, at ikke betalende medlemmer ekskluderes efter 2 gange rykkere. Et par 
hængepartier opdateres på næste møde. 
 
 



 

 
Punkt 7: Hjemmesiden - hvad skal vi prioritere (hvem)? 
Kasper driver den primært. Den bruges ”professionelt” af organisationerne i Åbyhøj til koordinering 
af events (undgå overlap). 
 
Punkt 8: Parkering: 
Betalingsparkering i Åbyhøj og/eller ”ringskat” – muligt forslag fra kommunen. Emnet blev 
diskuteret, men det er nok ikke muligt andet end at udskyde byrådsbeslutningen om fx 
betalingsparkering. Emnet følges tæt. 
 
Punkt 9: Evt. 
Forslag om at flytte møderne til om tirsdagen (2.tirsdag i mdr). Jesper undersøger det med Åby 
bibliotek. 
Torvedagen (3.Lørdag i August): Musik ønskes – Forhør jer. 
Forestående udskiftning i udvalget: Forhør jer om interesserede i at tage over. 
 

Referent: Jesper Richardt 
 


